
Изявление на ИОИР относно Механизмът за посредничество по биобезопасност 
 
 
 
Благодаря, г-жо Председател! 
 
Говоря от името на Инициативата „Обществени изследвания и регулации“ (ИОИР). 

Г-жо Председател, както ИОИР вече отбеляза, ние сме особено загрижени, че Протоколът 
рядко се използва за това, за което основно е предназначен, а именно – да даде на 
страните, които все още нямат собствена правна рамка, инструмент за вземане на 
информирани решения относно вноса на ГМО така, че да бъдат в състояние да споделят 
ползите от съвременната биотехнология. 

Г-жо Председател, ние смятаме, че една от причините за това Протоколът да се използва 
само частичното за това, за което е предназначен, е, че един от основните инструменти на 
Протокола, Механизмът за посредничество по биобезопасност, не се използва както би 
могло. 

Това, на което сме свидетели, е, че до определена степен – но определено недостатъчно – 
информация се въвежда в Механизма за посредничество по биобезопасност, която 
информация е релевантна за прилагането на Протокола. 

Това, което също виждаме е, че рядко се въвежда информация, която да е свързана със 
споделянето на научна, техническа, екологична и правна информация относно, както и 
опит, свързан с ГМО.  

ИОИР смята за сериозен недостатък това, че Механизмът за посредничество по 
биобезопасност съдържа изключително малко научна информация и опит, свързани с ГМО, 
независимо от факта, че в резултат от значителен брой години на изследване и отглеждане 
на ГМ култури в голям световен мащаб, доказаните ползи за фермерите и околната среда са 
добре документирани и няма проверими съобщения за негативни ефекти върху човешкото 
здраве или биоразнообразието. 
 
Благодаря, г-жо Председател! 
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